


Sag vedr, opførelse af børnehave til 40 børn i 
Dalby by.

I.h.t. den sociale udbygningsplan for perioden 
1978 - 83 samt under henvisning til vedtagelsen 
af budgettet for 1978 er det vedtaget at opføre 
børnehave til 40 børn i Dalby by med forventet 
ibrugtagen pr. 1.1.1979. .

Stillingtagen til '
a) erhvervelse af grund til formålet,
b) projektering af institutionen.

SOCIALUDVALGET den 25.10.1977: Udvalget anbefaler 
at man forsøger erhvervet areal af matr.nr. 2 a 
af Viemosegård, Dalby by. Endvidere anbefaler man 
at arkitektfirmaet Mangor & Nagel samt ingeniør
firmaet Dines Jørgensen forestår projekteringen.

1.11.1977:
Teknisk Udvalg indstiller, at sagen fremsendes 
til Hovedstadsrådet med anbefaling.

Økonomiudvalget, d. 7. november 1977:
Man har indkaldt til møde
kl, 14.30 med udvalget.

ØKONOM J.UDVALGET 7.11.77: Mødt var i
og man tilbød, under forbehold af overordnede 
myndigheders godkendelse, en pris på kr. 5,00 pr. 
m^. Man regner med at arealet er på ca. 4.700 m^ 
Ketty Sillesen meddelte, at forelægger sa
gen for familie, sagfører samt evt. overformynde
riet. Sagføreren vil kontakte byrådet indenfor 
8 dage.

BYRÅDET 15.11.77: Afventer møde d. 24.11.77. 
Arkitekt og ingeniør godkendt.

25.11.77: Efter forhandling kunne ovennævnte til
bud ikke accepteres, hvorefter man må udarbejde 
lokalplan. Man gjorde opmærksom på, at ovennævnte 
tilbud herefter ikke var gældende.
Samtidig vedtog økonomiudvalget, at man ekspropri 
erede det nødvendige areal.

Ansøgning om tillæp.;sbevllling i 1977«
Femhøøgruppen søger om tillægsbevilling 
på 6,ooo kr, på kontoen for transport af 
børn til gruppen 518-o2~o9o/ol, 
Begrundelse er at børnegruppen fra 1,8. 
77 er udvidet fra 8 til 12 børn.
SOCIALUDVALGET den 22.11,1977: Anbefales



ocialinspektøren fremsender redegørel
e vedr« socialforvaltningens personale- 
g lokalesituation.
:er søges om udvidelse af normeringen i 
‘orvaltningen således:
.. ansættelse af 1 fuldtidsmedarbejder 

primo 1978*
ansættelse af 1 fuldtidsmedarbejder
i 1979*

indvidere søges om udvidelse af lokaler- 
ie i forvaltningen snarest muligt.
iOCIALUDVALGET den 22.11.1977: Anbefaler, 
spørgsmål vedr. udvidelse af lokalerne 
inskes overladt til det kommende byråd 
:fter 1.4,1978.

5 . t f kd• t i -■

indenrigsministeriet har ved en bekendtgørelse af 
./il 1977 meddelt at m&ksimumgebyret for behand- 
.ing af private forespørgsler fra. l/l 1978 hæves 
'ra kr. 8 til kr, 15«
)et indstilles, at man inden den endelige fast
sættelse af størrelsen af gebyr, forsøger at eta
blere ensartede regler i de " 6 kommuner ",

i
6j_

ægerspris boligselskab.

ioligministeriet meddeler i skr. af 8/ll 1977 igang- 
;ætningstilladelse til etagebyggeriet på "Mølle
ardens jorder med 72 lejligheder, og under visse 
astsatte betingelser.



7. Ab.
Vedr. is-leverance til Jægerspris kommu
nes institutioner,
Jfr. tidligere beslutning skal kiosker 
og kantiner i de kommunale institutionen 
føre Frederiksborg Fløde Is.
Ved åbning af kiosk og kantine i Mølle
gårdhallen startede -kantinebestyrer Son 
Olsen med FRISKO IS. Det var meddelt he 
de, at hun skulle føre is fra den lokal 
isfabrik.
Dette reagerede Frederiksborg Fløde Is 
hvorfor kulturelt udvalg anmodede kanti 
bestyreren om at ændre is-leverancen ti 
Frederiksborg Fløde Is.
FRISKO IS v/ Hans Duval Opsen,

har i skrivelse af 22. 
okt. 1977 forespurgt borgmesteren, om de 
kan have sin rigtighed, at en isfabrik 
•har "monopol" på leverancen til en hel \ 
Rune.
Kulturelt udvalg den 3l/lo.77:
Sagen oversendes til økonomiudvalget og 
om fornødent til byrådet, idet udvalget 
anmoder om en principiel stillingtagen 
til, hvorvidt Frederiksborg Fløde Is foi 
sat alene skal levere isprodukter til uc 
salg i Jægerspris kommunes ejendomme,

ØKONOMIUDVALGET 7.11.77: Man fastholder, at Fre
deriksborg Fløde Is skal levere produkter til Jæ
gerspris kommunes ejd.

BYRÅDET 15.11.77: Man overlader til økonomiudvalg« 
at tage sagen op til behandling og senere forelæg 
gelse for byrådet.

<^u  £ l/<x C 'tj.̂
T

ØKONOMIUDVALGET, d. 12. december 1977:
Til brug for sagens behandling er der fremsendt 
tilbud fra følgende:
Frederiksborg fløde is.
Frisko is.



a.. beretning om kasseeftersyn ved hovedkassen den 
14. juli 1977.

3. Beretning om revisionen af de sociale regnskaber

8.

REVISIONSBERETNINGER:

/
æ . A .

Kommunernes revisionsafdeling fremsender beretningej 
vedr. følgende:

Dag og år:

Mandag, 12. december 1977
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for perioden 1/4 - 31/12 1976.

3. Beretning om revisionen af regnskab over bolig- 
sikringsudgif ter for perioden l/4 - 3 1/12 19 7&.

1. Beretning om revisionen af regnskabet for perioder
1/4 - 3l/l2 1976 vedr0 plejehjemmet "Kignæs"*

A  </.
9b_

V^dr, matr. nr. 1 N Hovedgården
Efter udslillelse af vejarealer m.v. er følgende
m2 til rådighed: •
1 BV skole -   39.9o5 m2
I N  - centerareal ..............  34.843
1 BT^- boligselskab .............  3°.485"
1 BV7- Etageboliger ................. 38.o95

143.328 m2
Ialt afholdt udgift pr. 31.12.1976 
(vedr. købesum, vej, vand- og el= 
udgifter, driftsudg. incl. renter) 4.398.5o4 ,6 6  

renter 8aJo i tiden l/l til 31.12*77 351.880,37
udlæg i 1977 1 1 1 fordelingsvej samt
landinsp. .................. ....... 65.615,20

kr. 4*816^000,23
pr. m2 bliver beløbet ............. 33>6013
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pVed fordeling efter m pris vil 
følgende fordeling blive foretaget:
Møllegårds skolen - 39.9°5 ni2 ....  1.34o.859*87 _
Centerareal .......................  1.17o*77o,o9
Hvis ovennævnte godkendes vil der i regnskabet 
ske en opdeling på følgende udstykningsarealer:
1 BT, 1 B t l(3o.485m2H-39.9o5m2)...kr. 2.3o4.37o,27 
1 N (34.843m2) ..................  11 1.17o .77o >o9 -

kr. 3.475.34o.36



10. s
Budgetkontrol.
Udvalgsrapport vil foreligge til mødet 
og bogholderen deltager i mødet fra kl« 
13*00.

y p .

Sekretariatet den 11/11-77: 
Tilsendt medlemmerne- d.d0

Kulturelt udvalg den 14/11-77: .
Udvalgsrapport af lo. nov. 1977 gennem
gået minutiøst af udvalget og bogholderel'
Der blev konstateret flere overskridelser 
på underkonti, der alene administreres a: 
udvalget samt enkelte overskridelser, der 
kræver^sagsbehandling over økonomiudvalg 
og byråd med henblik på tillægsbevillin- - 
ger.
Som helhed fremgår det af udvalgets tota-' 
le budgetområdet, at der på trods af tid" 
og forestående tillægsbevillinger til 
regnskabsåret 1 9 7 7 , vil budgettet som hel 
hed blive overholdt og endda med bespare]' 
ser.
Udvalget besluttede at overlade til adm. 
sekr. og bogholder at udarbejde forslag . 
til budgetmæssige omplaceringer på visse 
konti til udligning af de påviste over- -
skridelser, samt at udarbejde ansøgninger 
ora^tillægsbevillinger med tilhørende teks
til belysning af årsagen til overskridel
ser for byrådet. .
Sekretariatet den 2 3* nov. 1 9 7 7 :
Adm. udarbejdet forslag til budgetompla
ceringer vedlagt. .
Kulturelt udvalg den 5/12-77:
De af bogholderen og sekretæren udarbej
dede forslag til tillægsbevillinger (bud-: 
getomplaceringer) fremsendes med anbefa
ling til økonomiudvalget. -

il. •
Vedr, valg af en repræsentant blandt byrådet til 
Jagerspris socialpædagogiske Seminarium.
Skr. af 18/11 1977 fra kommuneforeningen med an
modning om at foretage valg af 1 medlem.

//
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12.

Sag; vedr« kommunens tilbagekøb af matr. ny. 7 AE
Meder-Draab.'y

østre landsret hat i kendelse af 28/11 1977 tilplig
tet at tilbageskøde grunden til
Jægerspris jfr. deklarationens bestemmelser«

13 •_ f puAM •
7

Vedr, kommunens køb af matr, nr, 5 A m.fl. Gerlev
Advokat Leif Erlandsen fremsender endeligt skøde på 
ejendommen, vedlagt orientering om gældsovertagelse

ØKONOMIUDVALGET 7.11.77:^11 efterretning

Skøde m,v. afleveret til bogholder d. 9/H-1977 
til videre foranstaltning,. samt opbevaring i boks,

ØKONOMI tu) VALGET D= 21, november 1977:
Spørgsmålet vedr. køb af kreditforeningsobligatio
ner til afløsning af pantebrev oprindelig kr. 
2.000.000,- nedbragt til 1 .914966,7 2.
SDS meddeler, at kursen pr. 18/11 1977 på 7 i°  

obligationer ligger på ca.' 7oJ, og kursen på 
9/o obligationer(findes kun til udløb i 1982) ligger 
på ca. 6o.
ØKONOMIUDVALGET 21.11.77: Man godkender 
aflysning med betaling af kreditforenings
obligation som anført. Såfremt der er mu
lighed for andre og bedre betingelser er 
Karl Johansen og P. Sabroe befuldmægtiget 
til at underskrive på disse.
Aftale med adv. Leif Erlandsen pr. tlf. 29/11-77« 
Erlandsen har aftalt med pantebrevsejeren

at kommunen kan betale med js del i 
7 i° og -p. del i lo io kreditforeningensobligationer 
for ±kk pantebrev nedbragt til 1 .9 1 4.966,7 2. 
Obligationerne indkøbes gennem SIS og afleveres af 
Leif Erlandsen til mød kvitterede pan
tebreve. fortsættes.....

Dag og år:

Mandag, 12. december 1977
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.fortsat.
Pantebrevet på kr. 3o°»°oo,- betales kontant såle
des at arealet bliver frigivet for private lån, 
hvorefter kommunen kan foretage matrikulær sammen
lægning uden at spørge panthavere ( ejeren vil ikk< 
give nedslag på pantebrevet ved kontant betaling 
grundet den korte løbetid på pantet).

14.

Kulturelt udvalg; den 14/11-77:
Vedr. oprettelse af skolebibliotekarstil 
ling ved Møllegårdskolen fra 1. aug. 197
Under henvisning til udbygningsplanen fo 
folkeskolen i Jægerspris kommune samt bu 
get for regnskabsåret 1978 ansøger kultu 
relt udvalg om bevilling til at oprette 
skolebibliotekarstilling ved Møllegårdsk 
len pr. 1. aug. .1978.
Frederiksborg amtsråd har i 1977 skrift-, 
ligt påtalt, at Jægerspris kommune er de 
enéste kommune i amtet, der ikke har ud-, 
bygget skolebiblioteksområdet i takt med 
folkeskolen - Møllegårdskolen. .

15. | (/UTUlu '
Samarbejdsudvalget, Rådhuset.
På personaleforeningens generalforsamling d. l/ll 
vedtog man, at fra personaleside valgte følgende 
til samarbejdsudvalget:
Børge Hansen næstformand
Jørgen Mortensen 
Tove H^sselkjær 
Inge Lise Hansen
Jan Nielsen suppleant

ØKONOMIUDVALGET 7.11.77: Til efterretning.
AFDELINGSLEDERNE: møde d. 11. november 1977
Man genvalgte:
bogheolder Svend Korterup
Km.ing. Fl, K. Larsen
herudover er valgt
Karl Johansen (formand)

/iT / C / S / l

P, Sabroe



2.

3.

4.

5.

6 .

7.

8.

9.

1 0 .

11.

12.

13.



KL.
Kursus.

/ 7S 0 '

lug« søger om deltagelse i
"Grundkursus om byggelovsacLministration".
Kurset afholdes i tiden 13. til 18.2. 1978 begge 
dage incl.
Kommuneing. Flemming K. Larsen anbefaler ing. Ib- 
sen1s deltagelse. Kursus afgifter kr. 2.080,
+ rejseudgifter kr. 76,-.

18.

Sagsbehandler , socialforva!
ningen søger om optagelse på kursus på 
Tune Landboskole i perioden 13* - 17* f< 
.bruar 1978 om opfølgning af socialrefor
men.
Det bemærkes at af øku. bl(
bevilget kursusderuagerse aen lo.lo.77 
på et af Den sociale Højskole arrangere' 
kursus. blev ikke optaget
på dette kursus.
SOCIALINSPEKTØREN anbefaler.

19.
Godkendelse af aflønning af 
vicebrandinspektører i.h0t. 
overenskomst mellem Danske 
Brandinspektører forbund og 
Kommunernes Landsforening.

/?■

20-- ^

Tillidsdame Jytte Christensen, Sognesko
lens rengøringsass., ansøger i skr. af 
28. nov. 1977 om sædvanligt tilskud til 
damernes julefrokost, der i 1977 skal af 
holdes den 22. dec. på skolen. i

Z jO . c/  <3 ^
V . *

'frOt ■ CiUsO CL 7 ^ /ojyx S



Dag og år: Blad nr.

21.

Maty.nr. 9 ~  af Kyndby.
Advokat N.E. Thoregaard retter forespørgsel om, 
hvorvidt kommunen vil være interesseret i at købe 
ovennævnte ejendom.
Forespørger iøvrigt, om mulighederne for, at der 
overhovedt kan gives tilladelse til bebyggelse.

Teknisk udvalg indstiller, at man afvi
ser købstilbud.
I det omfang et andragende tjener et lo
kalt betonet formål vil man anbefale en 
bebyggelse af grunden

22.

Losseplads« Kulhuse.

Z Z  . / &  b o  .

Stillingtagen til ændret åbningstid om lørdagen 
fra 08,3o »- 1 5.3° til 08,3o - l6.3o jfr. mødet 
Died fællesrådet 2.6,1977.

Teknisk udvalg indstiller, at åbningsti
den forlænges som her anført.

 ̂ c.
23.
Kloak/syd,
Foranlediget af, at entreprenør Chr, Beck ønsker 
at fastholde sin aftale med kommunen, tilråder 
adv. Arne Stecher i skrivelse af 3*1 1 .1 9 7 7 ♦ at 
det meddeles entreprenøren, at kommunen er enig 
i, at licitationen kan fastholdes, således at 
entreprenøren får overdraget opgaven, når og hvis 
man får de overordnede myndigheders tilladelse til 
at starte arbejdet.
Det er iøvrigt en forudsætning, at entreprenøren 
kan få de prisstigninger, som er aftalt i udbuds
materialet, og hvori der henvises til fastpris
cirkulærets § 7 *

(Z c j / r c / a b >  •

Teknisk udvalg indstiller, at man følger 
indstillingen fra advokat Stecher.

Byplanvedtægt nr. 9»
SDS anmoder som ejer af matr.nr. 7 BG og 12 G af 
^eder Dråby at få tilvejebragt en lokalplan for 
området.

Teknisk udvalg indstiller, at der udarbej
des lokalplan, og at kommunen afholder de 
dermed forbundne udgifter.



24. %
Udskillelse af offentlige veje.

Landinspektør Børge Hansen meddeler i 
skrivelse af 2*12.1977, at udskillelse at  
Orebjergvejen ikke kan være tilvejebragt 
i indeværende år, som oprindelig forudsal 
Der var på budgettet til landinspektør ai 
sat 5 0 .0 0 0.-

Teknisk udvalg indstiller, at beløbet sø
ges efterbevilliget i 1978.

25^ If

Olie- og kemikalieaffald.
Kommunernes gensidige forsikringsselskab fremsen
der skrivelse om ansvarsforsikring i forbindelse 
Bied driften af modtagestationer for olie-r og kemi 
kalieaffald.
Teknisk udvalg don 6,12.77: Anbefales.
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26-7~F-
Dagrenovation.

har telefonisk for PDF ansøgt 
om fritagelse for dagrenovation for Jomsborg, 
matr.nr. 8 C, Bakkegårde, idet man er gået over 
til containere. Ordrebekræftelse fra Renhold
ningsselskabet af I898 på levering og tømning 
af 3 stk. 800 1 Containere er fremsendt.

. / / l

Teknisk udvalg: Anbefales, idet man henleder op
mærksomheden på, at renovations
afgiften for januar kvartal er 
blevet indberettet til kormnuned.at





Søger om eftergivelse af restskat

Søger på grund af

søger om eftergivelse af

32.

Vedr, byrådets godkendelse af huslejer i 
forbindelse med boligsikringssager;
Socialforvaltningen indstiller at man ad 
ministativt kan foretage regulering af 
boligsikring i situationer, hvor en hus
lejestigning holder sig indenfor lo % af 
den af byrådet oprindeligt godkendte hus 
leje.
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Losseplads, Kulhuse.
Fa. ENMACO fremsender tilbud på kompaktor således
1 stk. fabriksny CATERPILLAR 92o affaldskompakto
pris excl. moms ................. kr. 448*ooo>oo
- kommunerabat .................n 4 4.800,oo
Netto excl. moms .................kr. 4o3.2oo,oo
+ 18 rfo moms ...... .’........ ." 72.576,00

kr. 475*776,oo
vc tr  rr s= sr tz  =  z= vz  =  tz  rr  =

Alternativt tilbyder vi Dem:
1 stk, brugt CATERPILLAR 93° kompaktor 
serie nr. 79J 21o8, årgang 1973 (nypris 
496.000,00 excl. moms) til en pris rned 
overtagelse pr. 1.1.1978
pris excl. moms- ................ kr. 272.000,00
+ 18 °/o moms ................  M 48.960,00
Ialt incl. moms kr. 320,960,00 i

Den brugte CATERPILLAR 93° kompaktor som for ti- jl 
den løser kommunens affaldsproblemer i Kulhuse er! 
i en teknisk stand som kommunens egne kyndige er j 
bekendt med.
Samtidig med at man yder en 90 dages loc$ garanti 
på den brugte CATERPILLAR mener man, at man seri
øst kan tilbyde kommunen denne maskine som et for 
nuftigt økonomisk alternativ.Man gør opmærksom på 
at denne maskine er en klasse større end den i ti! 
budet nævnte nye 92o kompaktor. CATERPILLAR 92o 
kompaktoren vil imidlertid være fuldt tilstrække
lig til at løse kommunens affaldsproblemer.

8.12.1977: Teknisk udvalg modtog ved for 
handling følgende tilbud:
Fa Enmaco: kr incl mo
Nord.D i e s e l - -

Herefter indstiller Teknisk udvalg til 
ØK-udvalget, at man accepterer det af fa 
Enmaco afgivne tilbud.



35.
Vedr. dagplejenormeringen: /3
Dagplejen er i dag belagt med 187 børn 
fordelt på følgende aldersgrupper: 82 
børn i alderen o - 2 år. 63 børn i alde
ren 3 - 6 år samt 42 børn i alderen 7-12 
år.
lo børn ønskes optaget inden 1. januar 
1978.
Udvalget bedes tage stilling til om man 
skal stoppe for tilgang af børn eller om 
ordningens normering skal udvides.
Der ønskes endvidere udvidelse af normerir 
gen i det primære tilsyn således:
Mellem 173 og 2oo børn ønskes ansat yder
ligere i assistent. Over 2oo børn yderlige 
re t assistent.
£n udvidelse af normeringen vil ikke kun
ne holdes inden for rammerne af budgettet 
for 1977 og 1978.
SOCIALUDVALGET den 22.11.1977: For at und
gå venteliste indstilles at dagplejenorme
ringen for 1978 fastsættes til 223 børn. 
Endvidere indstilles at det tilsynsførende 
personale udvides som beskrevet. Der udar
bejdes beregning på tillægsbevilling for 
1978.
En udvidelse af normeringen i 1978 til 
2 2 3 børn vil, under forudsætning af uæn
dret forældrebetaling samt udvidelse af 
det tilsynsførende personale, medføre en 
tillægsbevilling på 3 1 3 .ooo kr., jfr. ved
lagte budgetberegning.

/3 -A ,

36.
Kommunernes pensionsforsikring 
Sag vedr. pensionsforsikring foi

Selskabet forespørger om kommunen kan godkende 
forhøjet pensionspræmie for vedkommende, og om 
kommunen vil tage forbehold jfr. pensionsregula- 
tivets § 7 stk 1, jfr, § 7 stk, 2. ( lo års reg
len vedr. invalidepension)

Dag og Sr:

Mandag/ 12. december 1977
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